



致保加利亚普罗夫迪夫农业大学 80 周年校庆 贺信

尊敬的博里亚娜·伊万诺娃校长：

值此保加利亚普罗夫迪夫农业大学迎来 80 周年校庆之际，我谨代表兰州财经大学向贵校致以最热烈的祝贺！贵校建校 80 年来的卓越成就，不仅是保加利亚高等教育的光辉典范，也是中东欧地区农业创新发展的重要引擎。

中保两国传统友谊深厚，自建交以来始终互尊互信、合作共赢。2019 年，两国元首共同决定将中保关系提升为战略伙伴关系，为双边合作注入强劲动力。作为最早同中国签署共建“一带一路”政府间合作文件的中东欧国家之一，保加利亚在促进中欧互联互通中扮演着关键角色。普罗夫迪夫农业大学长期致力于农业创新与可持续发展，与中方在农林经济、食品安全等领域的合作潜力巨大。

我们尤为珍视两校于 2025 年 1 月签署的校际合作协议。此次合作不仅契合两国发展战略对接的总体方向，更是“一带一路”框架下人文交流与科研合作的生动实践。贵校在可持续农业、乡村旅游、生物经济学等领域的专长，与兰州财经大学在农林经济管理、资源环境管理方面的研究重点高度互补，我们期待在此基础上进一步拓展合作维度。

八十载耕耘不辍，贵校为保加利亚培养了众多农业科技与创新治理人才，为应对全球粮食安全、气候变化等挑战贡献了智慧。我们坚信，以 80 周年校庆为新起点，两校合作将更好服务于中保战略伙伴关系与“一带一路”高质量发展，共同探索可持续农业管理与实践等前沿领域。

展望未来，我们愿与贵校携手推进教师互访、联合研究及学生交流项目，推动合作成果惠及两国农林经济发展与人才培养。期待在不久将来共庆合作新篇章！衷心祝愿普罗夫迪夫农业大学 80 周年校庆圆满成功，愿中保友谊之树硕果累累！

此致



黄世君



Lanzhou University of Finance and Economics

No.4 Villa Street, Heping Campus, Lanzhou,

Gansu, China, 730101

September 28th, 2025

Mendeleev 12 Blvd., Plovdiv 4000, Bulgaria

Congratulatory Letter on the 80th Anniversary of the Agricultural University-Plovdiv

Dear Prof. Dr. Boryana Ivanova,

Rector of the Agricultural University-Plovdiv, Bulgaria

On behalf of Lanzhou University of Finance and Economics (LUFE), I extend our warmest congratulations on the 80th anniversary of the Agricultural University-Plovdiv. This milestone reflects your institution's profound commitment to academic excellence and sustainable development in agricultural sciences, making it a beacon of innovation in Eastern Europe and beyond.

China and Bulgaria share a traditional friendship built on mutual respect and win-win cooperation since diplomatic relations were established. The 2019 elevation of our ties to a strategic partnership, coupled with Bulgaria's early participation in the Belt and Road Initiative, has strengthened connectivity between our nations. The Agricultural University-Plovdiv's focus on agricultural innovation aligns closely with potential China-Bulgarian collaboration in agro-economics and food security.

We highly value the inter-university agreement signed in January 2025 in particular, which supports our countries' strategic alignment and promotes people-to-people exchanges under the BRI framework. Your expertise in sustainable agriculture, rural tourism and bio-economics complements our strengths in agricultural management, providing a solid foundation for expanded collaboration.

Eight decades of dedication have enabled your university to nurture talents in agricultural science, contributing significantly to addressing global challenges like food security. We are confident that this anniversary will mark a new beginning for our partnership to further serve the China-Bulgaria strategic relationship and high-quality BRI development.

We look forward to advancing faculty exchanges, joint research initiatives, and student programs with your university, ensuring our cooperation benefits agricultural economic development and talent cultivation in both nations. Please accept our sincerest wishes for a successful 80th anniversary celebration and continued prosperity for the Agricultural University-Plovdiv. May the tree of China-Bulgaria friendship bear ever more abundant fruits!

Yours sincerely,

Prof. HUANG Hengjun

Vice-President of International Relations

Lanzhou University of Finance and Economics

E-mail: international@lzufe.edu.cn Tel: (86)931-5337387

